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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 203 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 203 
”Vil ministeren redegøre for, hvilke konsekvenser, det har for kvaliteten og 
omfanget af kontrollen, at NOVANA-indsamlingen af ferskvandsdam-
brugsrelaterede data udgår, og at beregningerne baseres på egenkon-
troldata fra kommunerne?” 
 
Svar 
NPO-målingerne i NOVANA-programmet har primært været anvendt til at 
verificere den beregnede belastning af vandområderne med NPO fra dam-
brugene. I fremtiden vil denne verificering af den beregnede belastning af 
NPO blive baseret på de analyser, der udtages for NPO i det almindelige 
tilsyn på ferskvandsdambrugene. 
 
Eftersom der er fastsat minimumskrav til antal analyser og kvalitet af de 
analyser, forventer jeg derfor ingen nævneværdige konsekvenser af de fore-
tagne reduktioner i forhold til en vurdering af belastningerne af vores vand-
områder. Kontrollen af ferskvandsdambrug er en opgave for tilsynsmyndig-
heden og er ikke en del af overvågningsprogrammet.      
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